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در جلسه سران قوا تاکید شد؛
 تلاش و همدلی ۳ قوه 

برای توسعه متوازن همه مناطق کشور
روسای سه قوه در پایان دور اول سفرهای استانی دولت، در نشست مشترک 
خود بر همکاری و همدلی برای اجرایی شدن مصوبات این سفرها تاکید کردند.

به گزارش بازار، در جلسه شامگاه شنبه سران سه قوه که در محل نهاد ریاست جمهوری برگزار 
شد، در پایان دور نخست سفرهای استانی رئیسی جمهور بر همکاری و همدلی برای اجرایی 
شدن مصوبات این سفرها تاکید کردند.روسای مجلس شورای اسلامی و قوه قضائیه همچنین در 
این نشست ضمن قدردانی از این سفرها و حضور دولت در میدان و میان مردم، اهمیت و ضرورت 
پیگیری و اجرایی شدن مصوبات این سفرها با همکاری سه قوه را مورد تاکید قرار دادند.در این 
جلسه راهکارهای ارتقای بیش از پیش تعامل سه قوه با هدف غلبه بر مشکلات مورد بررسی قرار 
گرفت و رئیس جمهور، رئیس مجلس شورای اسلامی و رئیس قوه قضائیه ضمن ابراز خرسندی 
از همگرایی موجود میان سه قوه، این همگرایی را فرصتی برای حل مشکلات ساختاری و مزمن 
کشور دانستند.در ادامه جلسه همچنین بر ضرورت هماهنگی دولت، مجلس و قوه قضائیه در 

اجرای تصمیم بزرگ ملی در راستای ایجاد ثبات اقتصادی و بهبود معیشت مردم تاکید شد.

امینی: مردم توان تحمل این همه گرانی را ندارند
یک عضو کمیسیون اجتماعی مجلس گفت که مردم توان تحمل این همه 
گرانی را ندارند. به فکر آنها باشید که مهم ترین سرمایه انقلاب و نظام هستند.
به گزارش ایسنا، حمزه امینی در جلسه دیروز مجلس در تذکری به رییس جمهوری گفت: 
مردم توان تحمل این همه گرانی را ندارند. به فکر آن ها باشید که مهم ترین سرمایه انقلاب و 
نظام هستند. مردم از نحوه اداره جامعه توسط رئیس جمهور گلایه دارند.وی همچنین در تذکر 
دیگری گفت که بعد از یک ماه هنوز پول گندمکاران در شهرستان های هشترود و چاراویماق به 
عنوان قطب تولید گندم استان آذربایجان شرقی پرداخت نشده است.نماینده هشترود در مجلس 
همچنین از نبود تجهیزات اولیه آزمایشگاهی و پزشکان متخصص فاقد امکانات لازم در حوزه 

انتخابیه اش انتقاد کرد.

 اولیانوف: تحریم های ایران ممکن است
 به زودی برداشته شوند

نماینده روســیه در مذاکرات وین گفت: تحریم ها علیه ایران ممکن است 
به زودی برداشته شوند، اما در مورد تحریم ها علیه روسیه نمی شود چنین گفت.

به گزارش ایسنا، میخائیل اولیانوف نماینده روسیه در مذاکرات وین در توییتی نوشت: تحریم ها 
علیه ایران ممکن است به زودی برداشته شوند. اما در مورد تحریم ها علیه روسیه نمی شود چنین 
گفت. تنها بخشی از آنها مربوط به اوکراین است. غرب، خط مشی مستقل روسیه را یک چالش 
راهبردی می داند و به سختی اعمال تحریم ها را کنار می گذارد.نماینده روسیه در سازمان های 
بین المللی واقع در وین، پیش از این نیز در توئیتر نوشت: وزارت خارجه روسیه گفته است که طبق 
گفته سخنگوی اتحادیه اروپا مشارکت کنندگان در مذاکرات وین با یک حق انتخاب مواجهند. 
آن ها یا باید متن فعلی را بپذیرند یا باید بپذیرند که مذاکرات شکست خورده است. کمیسیون 
مشترک برجام به هماهنگ کننده اتحادیه اروپا اجازه نداده که چنین اظهاراتی را مطرح کند.وی 
در توئیت دیگری هم نوشته بود: روسیه معتقد است که احیای برجام تنها راه موثر و منطقیِ پیش 
رو است. احیای برجام منجر به رفع تحریم های غیرقانونی علیه ایران، تقویت نظام عدم اشاعه 

هسته ای و ایجاد شرایط بهتر برای پیشرفت گفت وگوهای امنیتی منطقه ای خواهد شد.

گلایه تولیدکنندگان شیرخشک از تعلل سازمان غذا و دارو؛
 قیمت شیرخشک اعلام نشود 
خطر کمبود در آینده جدی است

رییس انجمن تولیدکنندگان شیرخشک نوزاد با انتقاد از تاخیر سازمان غذا و دارو در 
ابلاغ قیمت جدید شیرخشک کودک، گفت: شرکت های تولیدی قادر به ادامه تولید 

نیستند و در آینده ای نزدیک با کمبود شیرخشک مواجه خواهیم شد.
به گزارش اقتصاد آنلاین، هانی تحویل زاده، رییس انجمن تولیدکنندگان شیرخشــک با اشــاره به 
دشواری ها و مشکلات ایجاد شده در زمینه تامین مواد اولیه برای تولیدکنندگان این صنعت، گفت: با 
توجه به افزایش قیمت مواد اولیه، دستمزد و در نهایت افزایش هزینه تمام شده تولید، تولیدکنندگان 
شیرخشک نوزاد پیگیر موضوع اصلاح قیمت شیر خشک های رگولار بوده و هستند. وی با اشاره به 
اینکه قیمت فعلی شیرهای رگولار با توجه به فرمولاسیون شرکت های مختلف ، در محدوده ۴۶ تا 
۶۰ هزار تومان قرار دارند، افزود: درخواست شرکت های تولیدی این بوده که با توجه به افزایش هزینه 
تولید، قیمت محصول نیز به طور متوسط حدود ۵۰ درصد افزایش یابد. تحویل زاده با بیان اینکه حاشیه 
سود بسیاری از این محصولات برای برخی از شرکت های تولیدی در حال حاضر صفر است،گفت: برای 
برخی شرکت ها حاشیه سود حتی منفی است و برای برخی دیگر نیز بین ۲ تا حداکثر ۵ درصد است. این 
فعال بخش خصوصی با اشاره به اینکه در صورت عدم اصلاح قیمت، تولید شیرخشک نوزاد در کشور با 
مشکل جدی مواجه می شود، اضافه کرد: به منظور رفع این معضل و استمرار تولید داخلی ، مکاتبات بسیار 
گسترده ای با مسئولین وزارت بهداشت از جمله رییس سازمان غذا و دارو و مدیران کل مربوطه به عمل 
آمده که متاسفانه این مکاتبات به نتیجه نرسیده است. وی ادامه داد: به دلیل عدم رسیدگی به مکاتبات 
مذکور، انجمن نامه های مجزایی را برای روسای جمهور و مجلس شورای اسلامی ارسال کرد که پس از 
پیگیری های بی وقفه، دو هفته قبل کمیسیون قیمت گذاری دارو برگزار شد و قیمت فرآورده های رگولار 
به تصویب رسید.تحویل زاده تصریح کرد: با اینحال، سازمان غذا و دارو تاکنون اقدام به اعلام و ابلاغ 
قیمت های جدید نکرده و از انجام این کار خودداری می کند که نمی دانیم دلیل آن چیست؟ وی با بیان 
اینکه این اقدام، موجبات بروز بحران در تامین شیر خشک رگولار را فراهم آورده و به کمبود آن در آینده 
نزدیک دامن می زند، گفت: به عنوان نمونه می توان به کمبود اخیر در شیرهای رژیمی که ناشی از عدم 
قیمت گذاری صحیح و اعلام دیر هنگام قیمت این فرآورده بود ، اشاره کرد. وی با تاکید بر اینکه ادامه 
تولید شیر خشک رگولار با قیمت فعلی ممکن نیست، اضافه کرد: شرکت های تولید کننده قادر به ادامه 
تولید نیستند و در صورت تداوم روند فعلی، فعالیت خود را متوقف خواهند کرد. تحویل زاده از مسئولان 
سازمان غذا و دارو خواست بدون فوت وقت نسبت به ابلاغ قیمتهای جدید اقدام کنند تا کشور در تامین 

شیرخشک نوزاد دچار مشکل نشود.

تن ماهی بی کیفیت گران شد!
در حالی که از تن ماهی به عنوان غذای عموم جامعه یاد می شود، افزایش بی رویه 
قیمت این محصول منجر به حذف کامل از سبد مصرفی خانوار و تبدیل این کالا به 

یک محصول لاکچری شده است.
به گزارش مهر، در حالی که از تن ماهی به عنوان غذای فقرا یاد می شود، افزایش بی رویه قیمت این 
محصول منجر به حذف کامل از سبد مصرفی خانوار و تبدیل این کالا به یک محصول لاکچری شده 
است.قیمت هر قوطی تن ماهی ۱۸۰ گرمی بسته به نوع و برند آن در بازار مصرف از ۳۱ هزار تومان 
تا بالای ۴۰ هزار تومان متغییر است.ضمن اینکه تولیدکنندگان بخش خصوصی و دولت بر سر قیمت 
جدید این محصول به توافق نرسیده اند و بخش خصوصی نیز عرضه تن ماهی را محدود کرده به همین 
دلیل قیمت آن در بازار رو به افزایش است. این شیوه ای است که مدت هااست بخش خصوصی از آن 
به عنوان اهرمی برای فشــار به دولت استفاده می کند و مصرف کنندگان در این میان قربانی دعوای 
دولت و بخش خصوصی می شود.محمد میررضوی، دبیر سندیکای کنسرو در گفتگویی عنوان کرده بود: 
قیمت ماهی ۵۰ درصد، روغن ۶ برابر، دستمزد کارگر ۵۷ درصد و قیمت درب و قوطی ۳۵ درصد گران 
شده است، لذا ما مجبوریم قیمت تن ماهی ۱۸۰ گرمی را به ۴۵ هزار تومان برسانیم.موضوعی که مورد 
موافقت دولت قرار نگرفت و اکنون تولیدکنندگان می گویند به قیمت ۴۰ هزار تومان نیز راضی هستند.
اخیراً، مسعود بختیاری، نایب رئیس هیئت مدیره سندیکای کنسرو ایران در نشست خبری اعلام کرده 
است: قیمتی که برای کنسرو ماهی روی سایت سازمان حمایت منتشر شده ۳۵ هزار تومان است اما آنالیز 
قیمت های ما نشان می دهد که قیمت باید بسیار بالاتر از این باشد.نایب رئیس هیئت مدیره سندیکای 
کنسرو ایران تصریح کرد: حتی با حاشیه سود صفر درصد هر عدد کنسرو باید ۴۱,۵۰۰ تومان باشد اما 
تولید کنندگان حتی به ۴۰ هزار تومان هم قانع هستند.بختیاری در پاسخ به پرسش خبرنگار مهر مبنی بر 
اینکه افزایش بی رویه قیمت تن ماهی که به عنوان غذای فقرا مطرح می شود، منجر به حذف این کالا 
از سبد خانوار خواهد شد، گفت: متأسفانه این نگرانی نیز برای ما وجود دارد چرا که تن ماهی اقشار متوسط 
به پایین مصرف می کنند. با این حال کنترل قیمت ها وظیفه دولت است و دولتمردان باید قیمت مواد 
اولیه را کنترل می کردند که متأسفانه قادر به این کار نبودند.وی اضافه کرد: یکی از روش هایی که دولت 
می تواند قیمت تن ماهی را کنترل کند حذف ۹ درصد مالیات بر ارزش افزوده از واردات ماهی تن بوده 
که این اتفاق برای ۱۱ قلم کالای اساسی دیگر افتاده و مالیات بر ارزش افزوده درباره این کالاها از ۹ به 
یک درصد کاهش یافته است.نکته مهم اینجاست که در حال حاضر قیمت تن ماهی در بازار در همین 
حدود است اما مردم قادر به خرید آن نیستند، از طرفی مصرف کنندگان از کیفیت تن ماهی های موجود 
در بازار گلایه دارند و عنوان می کنند که این محصول نسبت به گذشته افت کیفیت زیادی داشته است.در 
این زمینه یکی از مصرف کنندگان به مهر گفت که تن ماهی در سالهای اخیر طعم تلخی دارد و رنگ آن 
نیز به سیاهی می زند به همین جهت و با توجه به افزایش قیمتی که این محصول داشته، ترجیح می دهد 
از خرید این محصول صرفه نظر کند.همچنین یکی دیگر از مصرف کنندگان نیز از طعم تن ماهی های 
تولیدی گلایه کرد و گفت: نمی دانم دلیل این افت کیفیت چیست؟ با توجه به اینکه قیمت تن ماهی نیز 
افزایش چشمگیری داشته و برای خرید آن نیز باید هزینه زیادی پرداخت کرد.در این راستا، یک کارشناس 
صنعت غذا در گفتگو با مهر با اشاره به افزایش سرسام آور قیمت تن ماهی گفت: متأسفانه افزایش قیمت 
این کالا که به غذای فقرا معروف است و اقشار متوسط به پایین جامعه آن را مصرف می کنند، منجر به 
حذف آن از سبد مصرفی خانوار شده و نگرانی های زیادی را درباره حذف محصولات پروئینی از سفره 
مردم مطرح می کند.وی با اشاره به اینکه دولت باید با کمک به تولیدکنندگان مانع افزایش هزینه های 
تمام شده تولید شود، افزود: اگر قرار باشد هزینه تمام شده تولید به نحوی افزایش یابد که مردم قادر به 

خرید کالا نباشند، فلسفه آن تولید چیست؟
پیگیری مهر از مسئولان وزارت جهاد کشاورزی در این زمینه بی نتیجه مانده و مسئولان مربوطه اعلام 

کرده اند که تمایلی به گفتگو در این زمینه ندارند.

عضو کمیسیون برنامه، بودجه ومحاسبات مجلس 
تاکید کرد: تصمیمات اقتصادی دولت و مجلس با 
عنوان جراحی اقتصاد کشور، لازم است با اقدامات 
موثر و پیشــگیرانه در کاهش تبعــات تورمی و 
فشارهای اقتصادی بر مردم همراه باشد تا جراحی 

اقتصادی منجر به قطع عضو نشود.
به گزارش ایلنا، علیرضا شهبازی در نشست علنی دیروزمجلس 
در نطق میان دستور خود بیان کرد: لازم می دانم در اولین سالگرد 
آغاز به کار دولت سیزدهم و با توجه به فرا رسیدن هفته دولت، 
نکاتی را جهت استحضار جناب آقای رییس جمهور، دولتمردان 
و نمایندگان محترم عرض کنم.نماینده مردم نهاوند در مجلس 
ادامه داد: ســفرهای استانی ریاست محترم جمهوری به کلیه 
استان های کشــور در یک سال گذشته، یکی از اقدامات قابل 
تحسین و نشان دهنده اعتقاد ایشان به حضور میدانی برای حل 
مشکلات است. اگر چه این سفرها می تواند به عنوان جلوه ای 
از رابطه نزدیک دولت با مردم باشد و به افزایش اعتماد عمومی 
منجر شود ولی اگر با پیگیری برای اجرای مصوبات صادره و به 
ثمر نشستن نتایج آن همراه نشود، می تواند نا امیدی و نارضایتی 

مردم را به دنبال داشته باشد.
وی تاکید کرد: تصمیمات اقتصادی دولت و مجلس به ویژه 
حذف ارز ترجیحی، افزایش میزان درآمدهای مالیاتی و تصمیمات 
مشابه با عنوان جراحی اقتصاد کشور، لازم است با اقدامات موثر و 
پیشگیرانه در کاهش تبعات تورمی و فشارهای اقتصادی بر مردم 
همراه باشد تا جراحی اقتصادی منجر به قطع عضو نگردد! این در 
حالی است که این روزها، دغدغه مردم نجیب کشورمان به تامین 
نیازهای اولیه تقلیل پیدا کرده است. لذا اگر این مقدمات، به خوبی 
فراهم نگردد، بیم آن می رود که موج گرانی های طاقت فرسا 

و تورم کمرشکن، علاوه بر کاهش قدرت خرید مردم، نارضایتی 
های احتمالی و خسارت های معنوی و مادی جبران ناپذیری را 

به دنبال داشته باشد.
این نماینده مجلس مطرح کرد: تصمیم دولت به تفکیک وزارت 
صنعت، معدن و تجارت و تشــکیل وزارت بازرگانی در حاشیه 
استیضاح اعلام وصول شده، می تواند تبعات خسارتباری را به 
تولید نیمه جان کشور وارد کند. در اکثریت کشورهای توسعه 
یافته و یا نوظهور صنعتی، سیاستگزاری تولید و تجارت در یک 
وزارتخانه به صورت منسجم صورت می پذیرد. اگر محصولی 
که تولید می شود، متناسب با نیاز بازار نباشد صرفاً اتلاف منابع 

را به دنبال دارد.

عضو کمیســیون برنامه، بودجه و محاســبات مجلس بیان 
کرد: اگر این تصمیم خلق الساعه به منظور خارج کردن طرح 
استیضاح صورت نگرفته و حاصل تصمیم کارشناسی است، چرا 
در لایحه بودجه ســال ۱۴۰۱ به آن اشاره ای نشده است؟ چرا 
در سند تحول دولت مردمی ابلاغ شده از سوی ریاست محترم 
جمهوری در اسفند ۱۴۰۰ هیچ بحثی از تفکیک نشده است؟ لذا 
به منظور حفظ وضعیت تولید و اشتغال فعلی کشور و جلوگیری از 
تعطیلی کارخانجات و بیکاری کارگران عزیز که می تواند از آثار 
تشکیل وزارت بازرگانی و همراستا نبودن سیاست های تجاری 
با سیاست های تولیدی باشد، لازم است دولت محترم از پیگیری 
این موضوع که مغایر با قوانین، فرامین و تاکیدات مقام معظم 

رهبری مبنی بر حمایت از تولید ملی، قوانین و سیاســت های 
بالادستی و سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی است، خودداری 

کند.
شهبازی اظهار داشت: از دولت محترم انتظار می رود به منظور 
جلوگیری از سردرگمی و بلاتکلیفی بیشتر فعالین اقتصادی و 
تولیدکنندگان، در اولین فرصت ممکن مذاکرات برجام را فارغ 
از توافق یا عدم توافق جمع بندی و تعیین تکلیف کند. اگر چه 
به زعم کارشناسان اقتصادی، برجام می تواند برکات فراوانی را 
نصیب اقتصاد کشور کند، ولی طولانی شدن بلاتکلیفی در این 
تصمیم گیری نیز خسارتهای بیشماری را نصیب تولید و اقتصاد 
کشور خواهد کرد. این نماینده مجلس به رییس جمهور محترم 
پیشنهاد کرد: وزرای محترم را مکلف کند تا با دعوت مستمر از 
نخبگان اقتصادی، از نظرات ایشان در تصمیم گیریها بهره مند 
شــوند تا هم با انعکاس این امر در فضای رسانه ای، نسبت به 
افزایش دیوار اعتماد مابین دولت و مردم بهره مند شویم و هم 
تبعات تصمیمات غیر کارشناسی در زندگی روزمره مردم و فعالین 

اقتصادی کاهش یابد.
وی با بیان اینکه از رســانه ملی انتظار می رود همانگونه که 
پاسداشت زبان فارسی را با جدیت پیگیری می کند، اظهار داشت: 
نسبت به مطالبه گری از مجریان در خصوص شعار سال، مسائل 
و مصائب اقتصادی، تورم، سیستم بانکی، بحران محیط زیست، 
بحران آب، بحران خاک، بحران اعتیاد، بحران خانمانسوز فساد 
اداری و سایر مشکلات بنیادین کشور به صورت مستمر اقدام 
کرده تا شیرینی زبان فارسی با شیرینی رونق اقتصاد و تولید و 

حفظ محیط زیست و بهبود وضعیت معیشت مردم توام شود.
نماینده مردم نهاوند در مجلس در راســتای حل مشکلات 
شهرستان نهاوند گفت:  با عنایت به کمبود شدید آب کشاورزی و 

خساراتی که به کشاورزان عزیز وارد آمده از وزرای محترم نیرو و 
جهاد کشاورزی اکیدا درخواست می کنم به فوریت دستور تامین 
آب مورد نیاز، بتنی کردن نهرهای شعبان و نهر راج و احداث سد 
نهاوند را صادر تا با رفع مشکلات ناشی از کمبود آب، رضایت 

خاطر کشاورزان نجیب شهرستان فراهم شود.
وی همچنین از وزیر محترم جهاد کشاورزی خواست دستور 
حمایــت از واحدهای تولید و تکثیر ماهی قزل آلا و حمایت از 
احداث گلخانه های محصولات کشاورزی و جالیزی را صادر 
کند و از وزیر صمت درخواست کرد تا با بهره مندی از توانمندی 
سازمان ایمیدرو، امکان سرمایه گذاری و فعالسازی معادن غنی و 
منحصر به فرد مس شهرستان را به منظور اشتغالزایی و افزایش 

درآمدهای شهرستان فراهم کند.
این نماینده مجلس اظهار داشت: از وزیر علوم تقاضا می کنم با 
عنایت به اینکه دانشگاه فاطمیه نهاوند تنها دانشگاه تک جنسیتی 
خواهران در غرب کشــور است، دستور تقویت جایگاه علمی و 
افزایش رشته در مقاطع کارشناسی و کارشناسی ارشد را صادر 
کند. همچنین  از وزیر راه و شهرســازی انتظار دارم به منظور 
کاهش خسارتهای مادی و جانی در مسیر پر تردد عتبات عالیات، 
دستور تکمیل چهار خطه کردن جاده نهاوند، کرمانشاه، آورزمان 
و ملایر را صادر کند و  وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
دستور تامین تجهیزات و لوازم مورد نیاز پزشکی بیمارستانهای 

شهید قدوسی و آیت الله علیمرادیان را صادر کند.
عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس در پایان، 
ضمن محکوم کردن توهین صورت گرفته به سردار رشید اسلام 
شهید حسین همدانی، تاکید کرد: از خداوند متعال علو درجات 
برای این شهید بزرگوار و پایداری در راه پر افتخار شهدای عزیز و 

نظام مقدس جمهوری اسلامی را مسئلت می کنم.

عضو کمیسیون برنامه، بودجه ومحاسبات مجلس

جراحی اقتصادی منجر به قطع عضو نشود

اخبار کوتاه 

پاک فطرت نماینده مردم شیراز گفت: ۹۰ درصد 
بودجه اشتغالزایی برای هزینه های جاری است و 
فقط برای مصرف داخلی دولت و پرداخت حقوق 
است و دیگر چیزی از آن باقی نمی ماند که در بحث 

اشتغال زایی استفاده شود.
علیرضا پاک فطرت در گفت و گو با بــازار، درباره وضعیت 
تخصیص بودجه اشــتغالزایی، اظهار داشت: بودجه ای که ما 

نوشتیم، اصلا بودجه اشتغال زایی نیست. 
وی بیان کرد: این بودجه فقط بودجه جاری برای رتق و فتق 
امور است. ۹۰ درصد این بودجه برای هزینه های جاری است و 
فقط برای مصرف داخلی دولت و پرداخت حقوق است و دیگر 
چیزی از آن باقی نمی ماند که در بحث اشتغال زایی استفاده شود.
نماینده مردم شیراز در مجلس تصریح کرد: در بودجه مقداری 
برای اشتغالزایی گذاشته شده است که خیلی کم است و فراتر از 
این مسئله ما باید فرهنگ اشتغال و کار را در کشورمان شکوفا 

کنیم.
پاک فطرت ادامه داد: متاسفانه در دو دهه گذشته خصوصاً در 
دهه گذشته فرهنگ اشتغال و کار در کشورمان بسیار ضعیف 
شده است و بسیاری از نیروهای کار ما از کشورهای اتباع بیگانه 
هستند و درآمد خوبی هم دارند، در حالی که این پست ها باید 

توسط جوانان خودمان اشغال شود.
وی اظهار داشت: ما فکر می کنیم که اشتغال فقط پشت میز 
نشستن و کارهای اداری است در حالی که اشتغال، تولید است 
و تولید قسمت های مختلف را شامل می شود. در حال حاضر 

نزدیک به ســه میلیون از اشتغال ما توسط اتباع بیگانه انجام 
می شود و اگر این مشاغل به جوانان خودمان بازگردد، ما دیگر به 

آن صورت بیکاری نخواهیم داشت.
نماینده مردم شیراز در مجلس گفت: از طرف دیگر قبل از آن 
که برای اشتغال زایی بودجه بگذاریم، باید دانشگاه های ما روند 
آموزش خود را تغییر دهند و از مدرک گرایی به سمت تخصصی 
گرایی بروند تا وقتی که جوانان فارغ التحصیل می شوند، آمادگی 
لازم را داشته و وارد کارهای خصوصی و اشتغال های نو شوند. 
ما ظرفیت های زیادی برای اشتغال های جدید در کشور داریم 

و کشورمان پتانسیل بالایی در این زمینه دارد.
پاک فطرت بیان کرد: ما نباید فکر کنیم که اگر فقط بودجه 
برای اشتغال زایی وجود داشته باشد، اشتغال به وجود می آورد. 
گاهی اوقات بودجه برای اشتغال، تورم زا می شود و این پول به 

سمت اشتغال نمی رود.
وی متذکر شد: از زمانی که جهرمی وزیر کار بود، بنده به یاد 
دارم که پول های زیادی را برای اشتغال گذاشتند اما در بحث 
اشتغال هزینه نشد و این بودجه به جاهای دیگر رفت و تورم زا 
شد. البته الان بودجه اشتغالزایی خیلی زیاد نیست و بیشتر این 
بودجه هم برای مشاغل خانگی و شغل های خاصی گذاشته 
شده است که اشتغال خاص و تخصصی به وجود نخواهد آورد.

نماینده مردم شیراز در مجلس گفت: دولت های ما ابتدا حقوق ها 
و هزینه های جاری خود را پرداخت می کنند و سوبسیدهای نان و 
آذوقه مردم را می دهند و اگر چیزی در نهایت باقی ماند، به سمت 

اشتغالزایی خواهد رفت.

دولت باید بر روی بازار نظارت داشته باشد. اکنون به عینه و وضوح مشخص 
است که دولت هیچ نظارتی ندارد و هر فردی هر کار که بخواهد انجام می دهد و 

این نگران کننده است.
گروه های دوستی پارلمانی، یکی از ظرفیت های دیپلماتیک مهم مجلس شورای اسلامی است که 
نقش و جایگاه آنان در ساختار سیاست خارجی به طور محسوسی در حال افزایش است. روند افزایشی 
و رشد کمّی وکیفی گروه های دوستی از مجلس اول تا یازدهم بیانگر این واقعیت است که مجلس 
شورای اسلامی بخشی از تحرکات دیپلماسی پارلمانی خود را از طریق سامان دهی و جهت دهی به 
گروه  های دوستی دنبال می کند و پیش بینی می شود با توجه به تقویت جایگاه مجالس قانونگذاری 
در روابط بین الملل، نقش گروه های مذکور در روابط منطقه ای و بین المللی افزایش یابد. حال سوالی 
که مطرح می شود این است که آیا مجلس یازدهم توانسته است در این مسیر موق عمل کند یا خیر؟ 

برای رسیدن به این سوال با یکی از نمایندگان مجلس یازدهم به گفتگو نشستیم.
جلال رشیدی کوچی عضو کمیسیون امور داخلی و شوراهای مجلس در گفتگو با خبرنگار گسترش 
نیوز در مورد موضوع یاد شده اظهار کرد: مدتی است در مجلس یازدهم شاهد این هستیم به شکل 
ویژه ای هیئت هایی از مجلس به کشورهای مختلف سفر می کنند و محور تمام این گفتگوها هم 
تقویت دیپلماسی پارلمانی هول محور اقتصاد است. همین چندی یپش بود که هیئتی به عمان، 
روسیه، ونزوئلا و کشورهای دیگر اعزام شده اند. آقای قالیباف نیز به تاجیکستان و کشورهای آسیایی 
سفرهایی داشتند و این نشان می دهد نگاه مجلس نگاه متعالی به ویژه در حوزه دیپلماسی پارلمانی و 
تقویت این دیپلماسی است.وی افزود: ما در کنار دولت و با هماهنگی هایی که وجود دارد این اقدامات 
را انجام می دهیم به نظر می رسد گام بسیار بلندی است، اگر امروز ما می بینیم دیپلماسی اقتصادی 
دولت در حال تقویت است و جایگاه خودش را بازیابی می کند در نظام بین الملل قطعا یکی از ابعادش 
تقویت جایگاه دیپلماسی پارلمانی است که با محوریت مجلس یازدهم در حال پیش رفتن است.
وی در مورد عملکرد دولت در حوزه اقتصاد داخلی و خارجی اظهار کرد: ما در حوزه خارجی قدم های 
مثبتی برداشتیم اما آنچه که مسلم است، آن است که قدم ها در میان مدت و در بلند مدت خودش را 
نشان می دهد. نیاز است با توجه به افزایش قیمت هایی که اتفاق افتاده است فکری برای حوزه اقتصاد 

داخلی در کوتاه مدت بکنیم . دولت از این موضوع تحت عنوان جراحی اقتصادی یاد کرده است. 
اکنون شاهد این هستیم گرانی هایی که شکل گرفته استمرار دارد و دخل و خرج مردم با یکدیگر 
هم خوانی ندارد. من احساس می کنم که دولت در این زمینه باید وزارتخانه های مربوطه را تقویت 
و فعال تر کند تا حداقل این گرانی ها بر دوش مردم نباشد و بتوانیم از این شرایط عبور کنیم.رشیدی 
کوچی ادامه داد: به نظر من شرایط کشور در حوزه اقتصادی شرایط بسیار نامناسبی است. لذا نیاز است 
که دولت هر چه سریع تر فکری به حال این اقتصاد کند. زمانی دیپلماسی اقتصادی جواب می دهد که 
در داخل اتفاقات مثبتی افتاده باشد. من امیدوارم که دولت هر چه سریع تر ساز وکاری را بیندیشد تا 
سرمایه اجتماعی خودش را کم تر از دست دهد.رشیدی کوچی در پاسخ به این سوال که دولت باید 
چه راهکاری ارائه دهد تا شرایط بهتر شود، اظهار کرد: راهکار مختلفی وجود دارد ولی شاید بشود در 
برخی از موضوعات رضایت مندی ایجاد کرد به صورت مثال صنعت خودرو در کشور ما نارضایتی 
عمده ای را ایجاد کرده است، به جرات می توانم بگویم ۹۰ درصد مردم خواستار واردات هستند. واردات 
خودروهای خوبی که با همین حداقل درآمدی که با زحمت جمع می کنند و در کنار مشقت هایی 
که می کشند بتوانند خودروی مناسبی سوار شوند.وی بیان کرد: واردات اگر به سرانجام برسد قطعا 
رضایتمندی در بین مردم ایجاد می کند. رضایت مندی خوبی که بتواند دولت و مردم را همراه کند. 
همچنین در خصوص پرداختن به برخی از مسائل عمرانی شهرها و روستاها باید به صورت ویژه تر 

دولت وارد عمل شود. به خصوص اکنون که ما در حوزه آب و راه دچار مشکلات شدیدی هستیم.
رشیدی کوچی در پایان اظهار کرد: به نظر من دولت الان تمرکزش را بر روی حوزه آب گذاشته 
است باید بر روی حوزه راه هم باشد وقتی ما خودمان قیر نیاز داریم لزومی ندارد صادر کنیم. اول 
نیاز داخل را باید تامین کنیم، بعد صادر کنیم. این ها می تواند رضایت مندی هایی را ایجاد کند 
از همه این ها مهم تر نظارت و بازرســی اســت که دولت بر روی بازار داشته باشد الان به عینه و 
وضوح مشخص است که دولت هیچ نظارتی ندارد و هر فردی هر کار که بخواهد انجام می دهد و 
این نگران کننده است. از دولت آقای رئیسی انتظار و توقع این بود که نظارت ها را تقویت کند از 
ظرفیت های مختلفی که وجود دارد استفاده کند اما می بینیم که نظارتی نیست و اگر هم نظارتی 

باشد نظارت های سطحی است.

اشتغال سه میلیونی اتباع بیگانه در کشور  وضعیت  نامناسب اقتصاد؛

بودجه ای که ما نوشتیم، اصلا بودجه اشتغال زایی نیست رشیدی کوچی: نظارت های دولت سطحی شده است

نماینده مردم شاهرود در گفت: اگر لایحه دولت برای تفکیک وزارت صمت 
و تشکیل وزارت بازرگانی پخته و کارشناسی نشود، در مجلس رأی نمی آورد.

علی اصغر خانی در گفتگو با مهر، درباره تفکیک وزارت صمت، اظهار داشت: تفکیک 
وزارت صمت و تشکیل وزارت بازرگانی باید حساب شده و سازوکار آن کاملًا آماده 
شود.تفکیک و ادغام وزارتخانه ها یکسری تبعات منفی در کشور دارد و ما نباید فقط 
محاسن این کار را ببینیم و باید عیوب آن هم در نظر گرفته شود. باید عیب های آن 
را هم برطرف کنیم و یک راهکار دقیق برای این کار پیدا کنیم.وی تصریح کرد: چند 
سال پیش وزارت بازرگانی تفکیک بود و آن را ادغام کردیم و دوباره بحث تفکیک آن 
مطرح است، از این رورو باید حتماً کار کارشناسی در این زمینه انجام شود. خانی ادامه 
داد: البته دولتمردان می گویند که این بار اقدامات کارشناسی، چکش کاری و بحث و 

تبادل نظر زیادی کردیم، اما بنده چنین چیزی را نمی بینم و فکر نمی کنم این موضوع 
پخته شده باشد.وی تاکید کرد: اگر لایحه دولت برای تفکیک وزارت صمت و تشکیل 
وزارت بازرگانی با این شرایط به صحن مجلس بیاید، رأی نمی آورد.وی تصریح کرد: 
دولت به صورت شفاهی گفته است که لایحه تفکیک وزارت صمت را ارائه می دهد، 
اما هنوز هیچ اقدامی نکرده است. رئیس جمهور گفته است که ما این کار را انجام 
می دهیم، اما هنوز خبری از لایحه تفکیک وزارت صمت نیست.خانی گفت: اگر دولت 
در بررسی موضوع تفکیک وزارت صمت کار دقیق، تخصصی، قوی و کارشناسی 
نکند و همه ابعاد آن را در نظر نگیرد، قطعاً لایحه دولت برای تفکیک وزارت صمت 
و تشکیل وزارت بازرگانی زمین می خورد. البته اگر این موضوع در مجلس رأی بیاورد 

که با وضعیت فعلی بنده بعید می دانم، کار در اجرا مشکل خواهد شد.

عضو هیئت رئیسه مجلس گفت: متاسفانه مرتبا افراد و سرمایه 
گذاران در بازار سرمایه ضرر می کنند و به نظر می آید که افرادی 
که در گذشته از بازار بورس نفع می بردند همچنان نفع می برند.
حســینعلی حاجی دلیگانی در گفت و گو با بازار، با اشاره به موضوع تشکیل 
وزارت بازرگانی در کشــور بیان کرد: بنده مخالف تشکیل وزارت بازرگانی در 
کشور هستم.وی تصریح کرد: حتما فرآیند توزیع کالا با تشکیل وزارت بازرگانی 
در کشور صدمه خواهد دید.عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی ادامه داد: 
در صورت تشکیل وزارت بازرگانی میل مدیران بیشتر به سمت واردات سوق داده 
می شود.نماینده مردم شاهین شهر و میمه در مجلس شورای اسلامی در ادامه 
در زمینه وضعیت بازار سرمایه نیز تاکید کرد: وضعیت بازار سرمایه در کشور به 

هیچ وجه خوب نیست.این نماینده مجلس تاکید کرد: افرادی که در بازار سرمایه، 
سرمایه گذاری کردند از این وضعیت ناراحت و نگران هستند و لازم هست که 
وزیر اقتصاد شــخصا به بازار بورس ورود کند.حاجی دلیگانی تاکید کرد: البته 
مقداری از بار نگرانی ها در یک سال گذشته در بازار سرمایه کاسته شده است اما 

هنوز آن ثبات لازمی که باید ایجاد شود، محقق نشده است.
عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه روند بهبودی بازار 
سرمایه هنوز آغاز نشده است، تصریح کرد: متاسفانه مرتبا افراد و سرمایه گذاران 
در این بازار ضرر می کنند و به نظر می آید که افرادی که در گذشته از بازار بورس 
نفع می بردند همچنان نفع می برند و وقتی نفع بردند از بورس خارج می شوند، 

اما سرمایه گذاران خرد بیشترین آسیب را می بینند.

تشکیل وزارت بازرگانی در مجلس رأی نمی آورد سرمایه گذاران در بورس مرتبا ضرر می کنند

کارشناسان می گویند؛ هرچند سازمان امور مالیاتی 
با بانک مرکزی در اقدامی مطلوب همه کارتخوانها 
را به پرونده مالیاتی متصل کردند، اما مهمتر از آن 
تفکیک حسابهای شخصی از تجاری است تا فرار 

مالیاتی رخ ندهد.
بازار؛ گروه بانک و بیمه: توجه و تمرکز بر شفافیت مالیات ستانی 
و استفاده از راهکارهای اصولی برای جلوگیری از فرار مالیاتی که 
به عقیده کارشناسان به اندازه حدود میزان رقم مالیاتی که سالانه 
اخذ می شود، فعالیت اقتصاد زیرزمینی اتفاق می افتد بدون اینکه 
مالیاتی به دولت پرداخت شود ضروری است. البته دولت در این 
زمینه با شیوه های مختلف و در راستای عدالت در مالیات ستانی 

اقدامات خاصی را به کار گرفته است.
اقدامی چون اتصال تمامی کارتخوان ها و درگاه های پرداخت 
اینترنتی به پرونده مالیاتی و خاموش شــدن دســتگاههای 
کارتخوانــی که پرونده مالیاتی را پر نکرده اند، نمونه ای از این 
راهکار برای اخذ مالیات و ممانعت از فرار مالیاتی است. آنطور که 
اخیرا معاون فناوری های نوین بانک مرکزی اعلام کرد؛ هشت 
میلیون ابزار پرداخت در کشور فعال است که همگی به پرونده 
مالیاتی متصل شده اند و سازمان امور مالیاتی اقدامات لازم را 
برای رسیدگی به این پرونده ها انجام می دهد. البته تعداد بسیار 
کمی از ابزارهای پرداخت هنوز باقی مانده که این ابزارها مربوط 
به مشاغل حساس مانند بیمارستان یا امثال آن ها که به زودی 

تعیین و تکلیف خواهد شد.
تمکین صاحبان کارتخوانها به قانون

این در حالی است که طبق گفته کارشناسان و گزارش های 
موجود تا قبل از ســاماندهی کارتخوانها به پرونده مالیاتی دو 

میلیون و ۲۰۰ هزار نفر فعالیت اقتصادی داشتند، ولی این افراد 
فاقــد پرونده مالیاتی بودند، اکنون همان تعداد با وجود فعالیت 
دارای پرونده مالیاتی بوده که این موضوع به معنای جلوگیری 
بخشی از فرار مالیاتی در کشوراست.علاوه بر این توجه دولت و 
مجلس بر مالیات ستانی از خانه های خالی، خودروهای گرانقیمت 
و واحدهای مسکونی لوکس و عایدی سرمایه در قالب پایه های 
جدید برای اخذ مالیات اقدام دیگر است که با عملیاتی شدن آن 
به درســتی می تواند تحولی شگرف را در بخش مالیات برای 
اداره امور کشــور رقم زند.همچنین قرار اســت به زودی نیز از 
مجموع درآمدهای مردم البته با شــرایط خاص مالیات ستانی 
شــود. هر چند در سالهای گذشته نارضایتی هایی بابت سرک 
کشیدن به حسابهای بانکی مردم مطرح بود اما اکنون به دلیل 
شفافیت میزان درآمد و اینکه چنین درآمدی حاصل از چه فعالیت 
اقتصادی یا ... بوده تا مالیات آن پرداخته شود مد نظر سازمان امور 
مالیاتی است و آنطور که اعلام شده است به زودی حسابهای 
شــخصی افراد از حسابهای تجاری آنها تفکیک می شود تا با 

چنین رویکردی همه چیز مشخص معین و محرز شود.
از طرفی شناسایی واحدهای مسکونی خالی ازسکنه، خودروهای 
لوکس گران قیمت موضوع دیگری برای دریافت مالیات است 
که قبلا به آن اشاره شد. آن طور که خانه های لوکس با قیمت 
ارزش روزانه ۱۰ میلیارد تومان و خودروهای بالای ۷۰۰ میلیون 

تومان مشمول مالیات بر دارایی )سالانه( شوند.
تراکنش ها و حسابهای بانکی زیر ذره بین سازمان 

امور مالیاتی و بانک مرکزی
ســید یاسین رضوی پور، کارشــناس اقتصادی در گفتگو با 
خبرگزاری »بازار« درباره شفاف سازی برای اخذ مالیات از طریق 

سیستم بانکی، گفت: وضعیت مالیات ستانی در کشور طوری 
اســت که اکنون کارگران و کارمندان در صدر پرداخت مالیات 
بــه دولت قرار دارند و قبل از اینکه فیش حقوق به دستشــان 
برسد مالیات آنها به حساب سازمان امور مالیاتی واریز می شود 
اما خیلی ها هستند که فعالیتهای اقتصادی و تجاری انجام می 
دهند اما با رد گمی از پرداخت مالیات طفره می روند. در چنین 
شرایطی است که سازمان امور مالیاتی به همراه بانک مرکزی 
درصدد است تا با رصد تراکنش های بانکی سری افرادی را که 
در امر پرداخت مالیات بی تفاوت هستند را شناسایی کند.وی با 
بیان اینکه ضرورت تفکیک حسابهای حقیقی از تجاری و کسب 
وکارها راهکار درستی است تا در راستای شفافیت مشخص شود 
چه فعالیتهایی مشمول مالیات قرار می گیرند، افزود: البته قرار بود 
از سالهای پیش این موضوع مطرح و شکل اجرایی به خود گیرد 
اما متاسفانه چنین اتفاقی نیفتاد. اکنون اما اقداماتی در این زمینه 
در حال انجام است تا با تفکیک حسابها چون حساب تجاری از 
حقیقی مشخص شود که جابجایی پول و یا واریزیها از چه محل، 
چگونه و در قبال انجام چه کاری بوده اســت تا نه تنها فعالیت 
اقتصاد زیرزمینی و یا فرار مالیاتی رخ ندهد بلکه عدالت در مالیات 
ستانی نیز رعایت شود.این کارشناس اقتصادی بی توجهی به این 
موضوع در سالهای گذشته به دلیل عدم همراهی بانک ها در جدا 
کردن حسابهای حقیقی از تجاری بوده است، گفت: علت این 
است که بانک ها نمی خواهند مشتریان خود را از دست بدهند. 
به طور مثال اگر بانک » الف« دست به چنین اقدامی می زد بی 
تردید مشتریان با خروج سپرده و یا منابع خود از آن بانک سعی 
می کرد در بانکی » ب« حســاب باز کند که نسبت به چنین 

موضوعی سختگیری نمی کند.

 بی تفاوتی بانک ها 
در جدا سازی حسابهای حقیقی از تجاری

در چنین شــرایطی بانک ها برای حفظ مشتریان خود خیلی 
راغب به تفکیک حسابهای تجاری از حقیقی نبودند اما اکنون 
نه تنها همه بانک ها ملزم به اجرای چنین مصوبه ای شده اند 
بلکه خود بانک مرکزی نیز قرار اســت تراکنش های بانکی را 

موشکافانه رصد کند.
رضــوی پــور تصریح کرد: خیلــی از فعــالان اقتصادی و 
دست اندرکاران مشاغل کسب و کار برای این که سازمان امور 
مالیاتی را در نپرداختن مالیات دور بزنند منابع خود را در حسابهای 
تجاری نمی گنجانند بلکه ترجیح می دهند آن را به حسابهای 
شخصی ببرند تا مالیات به آن تعلق نگیرد اما از آنجایی که اکنون 
نظام مالیاتی کشور مالیات مستقیم را ملاک قرار نداده است بلکه 
درصدد است تا از مجموع درآمدهای شخص طبق قانون مالیات 
اخذ کند، بنابراین کارکرد تفکیک حسابهای تجاری از شخصی 
خواه ناخواه اتفاق می افتد زیرا اگر فردی در تراکنش های بانکی 
حتی حسابهای شخصی مشخص نکند که پولی که به حساب 
وی آمده اســت از چه طریقی بوده است آن پول نیز مشمول 

مالیات خواهد شد.
وی افزود: این اقدام در دست بررسی است و چنانچه نظام بانکی 
در این زمینه و با سرعت عمل بالا دولت را همراهی کند بی تردید 
بخش عمده ای از افرادی که با شــگردهای خاص و در قبال 
فعالیت تجاری و...نمی خواهند مالیات قانونی خود را بپردازند به 
راحتی شناسایی می شوند. در چنین شرایطی است که حسابهای 
شخصی از تجاری باید جدا شود تا مشکلی برای مردم پیش نیاید. 
به طور مثال اگر پول کلانی به حســاب شخصی واریز شود و 

مالیات به آن تعلق گیرد صاحب حساب حق اعتراض دارد اما باید 
مستند مشخص کند که این پول حاصل چه فعالیتی بوده است.

بستر سازی برای اخذ مالیات از مجموع درآمدها
رضوی پور با بیان اینکه این اقدام مقدمه ای برای اجرای دقیق 
اخذ مالیات از مجموع درآمدهاست گفت: برخی ها فعالیت های 
غیر تجاری و غیر انتفاعی چون خیریه هاو ...انجام می دهند اما از 
آنجایی که آنها کار تجاری انجام نمی دهند حساب آنها از طریق 
آن فعالیت پر می شود. در چنین شرایطی این حساب حقیقی غیر 
تجاری باید به سیستم بانکی ابلاغ شود و گرنه همان منابع نیز 

مشمول مالیات خواهد شد.
بنا به این گزارش، اقدام ســازمان امور مالیاتی کشور با بانک 
مرکزی در ســاماندهی کارتخوانها نیز به همین شکل بود که 
اکنون دارندگان کارتخوان باید حتمــا پرونده مالیاتی پر کنند 
و گرنه دســتگاهای کارتخوان آنها خاموش می شود. آنطور که 
معاون فناوری های نوین بانک مرکزی می گوید:  اتصال ابزارهای 
پرداخت به پروندهای مالیاتی از دو طریق انجام شد؛ تعدادی از 
ابزارهای پرداخت با هدایت صاحبان این ابزارها در سایت سازمان 
امور مالیاتی به پرونده مالیاتی متصل شدند و تعدادی هم که این 
اتصال از سوی صاحبان آن ها انجام نشد، عملیات قطع و غیر فعال 
شدن این ابزارها از شبکه پرداخت انجام شد. طبق گزارش های 
موجود با ساماندهی کارتخوانها مشخص شد که دو میلیون و ۲۰۰ 
هزار نفر فعالیت اقتصادی داشتند، ولی فاقد پرونده مالیاتی بودند. 
اکنون همان تعداد با وجود فعالیت دارای پرونده مالیاتی هم شده 
اند که به معنای جلوگیری بخشی از فرار مالیاتی است. اکنون هر 
کسی که دارای کارتخوان است، دست دایره مالیاتی برای بررسی 

آن باز است و کار مالیاتی رامی تواند انجام دهد.

مقاومت بانک ها در تفکیک حسابهای شخصی از تجاری! 
دولت در صدد اخذ مالیات از مجموع درآمدها

نماینده مردم تهران در مجلس تاکید کرد: امروز مسکن بخش 
قابل توجهی از درآمد خانواده ها را می بلعد و کمر مردم را خم 

کرده است.
به گزارش ایسنا، سید رضا تقوی در تذکری شفاهی در جریان جلسه علنی 
دیروز مجلس بیان کرد: دلاوری ها و افتخارات سرداران سرافراز میدان های 

جهاد را گرامی می داریم. سردار همدانی ما به شما قول می دهیم در برابر فتنه 
گران بایستیم و از آرمان های بلند شما دفاع کنیم. اجازه نمی دهیم فتنه گران 

پای بر روی خون شما بگذارند.
نماینده مردم تهران در ادامه اظهار کرد: امروز همه از قیمت مسکن و بالا 
رفتن اجاره بهای مسکن می نالند. مسکن تمام درآمد خانواده ها را می بلعد و 

کمر مردم را خم کرده است. مگر چه شده که قیمت مسکن نجومی شده 
است؟ وی تصریح کرد: برخی معتقدند گروهی ۱۰ الی ۲۰ نفره ظرف ۲۴ 
ساعت با معاملات سوری قیمت ها را اینچنین بالا بردند. از وزارت اطلاعات 
انتظار داریم ریشــه این توطئه را کشف کند و با آنهایی که این وضعیت را 

ایجاد کرده اند برخورد شود.

نماینده مردم تهران در مجلس:

اجاره بهای مسکن تمام درآمد خانواده را می بلعد


